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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) öppnade sammanträdet. 

Föredragningslistan godkändes. 

 

§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) och vice ordföranden Johanna Sjö 

(M) fick i uppdrag att justera dagens protokoll. Protokollet ska 

justeras fredagen den 28 augusti 2015, kl. 16.00. 

 

§ 3 

Beslut om närvarorätt för personalföreträdare 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att ge 

personalföreträdaren Eva Castensson, Lärarförbundet, rätt 

att närvara vid nämndens sammanträde. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta ge 

personalföreträdaren Eva Castensson, Lärarförbundet, rätt att 

närvara vid nämndens sammanträde. 

 

§ 4 

Yttrande över remiss av Motion (2015:19) om införandet av ett 

program mot hedersrelaterat våld 

AMN 2015-0157-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt yttrande över 

remissen. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen 

omedelbart. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat motion (2015:19) om införandet av 

ett program mot hedersrelaterat våld till arbetsmarknadsnämnden 
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för yttrande. I motionen föreslås att kommunstyrelsen ska få i 

uppdrag att ta fram ett program för stadens arbete mot 

hedersrelaterat våld och förtryck och att ny statistik över 

förekomsten av hedersrelaterat våld och förtryck i Stockholm stad 

ska tas fram. 

 

Arbetsmarknadsförvaltningen delar uppfattningen att det finns ett 

behov av ett samlat arbete och samverkan mellan både offentliga 

och civila aktörer för att uppmärksamma och motverka 

hedersrelaterat våld och förtryck.  Förvaltningen anser dock att det 

är viktigt att bygga vidare på det arbete som redan görs idag, bland 

annat genom resurscentret Origo, och att komplettera detta med 

lämpliga insatser för att förstärka helheten.  

 

Huruvida det behöver tas fram ett separat program mot 

hedersrelaterat våld och förtryck eller om det bör integreras i 

stadens program mot våld i nära relationer tar inte förvaltningen 

ställning till. 

 

Att få förnyad statistik över förekomsten av hedersrelaterat våld och 

förtryck i Stockholm anser förvaltningen är av vikt för det fortsatta 

arbetet. Det ligger dock i sakens natur att det kan vara svårt att få en 

heltäckande statistik inom detta område. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

13 augusti 2015. 

Förslag till beslut 

Ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Awad Hersi 

m.fl. (MP) samt ledamoten Tina Kratz (V) föreslog att nämnden 

skulle besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Johanna Sjö m.fl. (M), ledamoten Gulan Avci 

(FP) samt ledamoten Johan Fälldin (C) framlade ett annat förslag 

till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta 

förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen till beslut mot varandra. 

Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Emilia 

Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Awad Hersi m.fl. (MP) samt 

ledamoten Tina Kratz (V) förslag till beslut. 

Reservation 
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Vice ordföranden Johanna Sjö m.fl. (M), ledamoten Gulan Avci 

(FP) samt ledamoten Johan Fälldin (C) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag enligt följande. 

 

1. Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

 

2. Att därutöver anföra följande. 

 

Det finns i Stockholm barn som föds och fostras in i värderingar 

som helt strider mot svensk lagstiftning. Hederskulturen skördar liv 

och förvägrar flickor och pojkar, kvinnor och män friheten att fritt 

få utforma sina liv. 

 

Folkpartiet anser att arbetet mot hedersrelaterat våld bör ges ökad 

prioritet, i synnerhet i ljuset av en utveckling i vissa stadsdelar där 

patriarkala och förtryckande normer verkar vara i färd med att slå 

djupare rötter. Då bör samtliga berörda nämnder ges förutsättningar 

att genomföra ett riktat arbete genom framtagandet av ett program 

för stadens arbete mot hedersrelaterat våld och förtryck. Generella 

policies är bra, men måste kopplas till tydliga initiativ med 

tillförlitlig och aktuell statistik som grund. 

 

Som motionärerna anför skulle ett särskilt program mot 

hedersrelaterat våld markera att Stockholms stad anser att kampen 

mot hedersvåld är prioriterad. Arbetet mot hedersrelaterat våld 

ställer dessutom särskilda krav på kunskap och erfarenhet och kan 

inte omedelbart sorteras in under exempelvis arbetet mot våld i nära 

relationer. 

 

Det regionala kunskapscentrumet Origo spelar en oerhört viktig roll 

för samverkan mellan olika aktörer, för att sprida kunskap till 

personer som möter ungdomar i riskzonen och inte minst för att 

hjälpa de ungdomar som hör av sig. Det är viktigt att Origo får de 

resurser och den långsiktighet som krävs. Men även om Origo 

spelar en självklar roll i det fortsatta arbetet så kan inte dess 

verksamhet ersätta ett sammanhållet program som tydligt fördelar 

ansvaret för olika insatser mellan de olika inblandade aktörerna. Det 

är viktigt att det sker en systematisk inventering av vilka åtgärder 

som behövs och vem som ansvarar för dem. 

 

Till sist är, som motionärerna anför, tillförlitlig och uppdaterad 

statistik helt avgörande för att vi ska veta att de insatser som görs 

har effekt. Vi konstaterar att sådan saknas efter den undersökning 

som gjordes 2009. Det är dags att ta fram en förnyad undersökning 

över hur många flickor och pojkar, kvinnor och män som lever 

utsatta för hedersrelaterat våld och förtryck. 

Ersättaryttrande 
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Ersättaren Ofelia Namazova (KD) lämnade följande 

ersättaryttrande. 

1. Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

 

2. Att därutöver anföra följande. 

 

Det finns i Stockholm barn som föds och fostras in i värderingar 

som helt strider mot svensk lagstiftning. Hederskulturen skördar liv 

och förvägrar flickor och pojkar, kvinnor och män friheten att fritt 

få utforma sina liv. 

 

Folkpartiet anser att arbetet mot hedersrelaterat våld bör ges ökad 

prioritet, i synnerhet i ljuset av en utveckling i vissa stadsdelar där 

patriarkala och förtryckande normer verkar vara i färd med att slå 

djupare rötter. Då bör samtliga berörda nämnder ges förutsättningar 

att genomföra ett riktat arbete genom framtagandet av ett program 

för stadens arbete mot hedersrelaterat våld och förtryck. Generella 

policies är bra, men måste kopplas till tydliga initiativ med 

tillförlitlig och aktuell statistik som grund. 

 

Som motionärerna anför skulle ett särskilt program mot 

hedersrelaterat våld markera att Stockholms stad anser att kampen 

mot hedersvåld är prioriterad. Arbetet mot hedersrelaterat våld 

ställer dessutom särskilda krav på kunskap och erfarenhet och kan 

inte omedelbart sorteras in under exempelvis arbetet mot våld i nära 

relationer. 

 

Det regionala kunskapscentrumet Origo spelar en oerhört viktig roll 

för samverkan mellan olika aktörer, för att sprida kunskap till 

personer som möter ungdomar i riskzonen och inte minst för att 

hjälpa de ungdomar som hör av sig. Det är viktigt att Origo får de 

resurser och den långsiktighet som krävs. Men även om Origo 

spelar en självklar roll i det fortsatta arbetet så kan inte dess 

verksamhet ersätta ett sammanhållet program som tydligt fördelar 

ansvaret för olika insatser mellan de olika inblandade aktörerna. Det 

är viktigt att det sker en systematisk inventering av vilka åtgärder 

som behövs och vem som ansvarar för dem. 

 

Till sist är, som motionärerna anför, tillförlitlig och uppdaterad 

statistik helt avgörande för att vi ska veta att de insatser som görs 

har effekt. Vi konstaterar att sådan saknas efter den undersökning 

som gjordes 2009. Det är dags att ta fram en förnyad undersökning 
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över hur många flickor och pojkar, kvinnor och män som lever 

utsatta för hedersrelaterat våld och förtryck. 
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§ 5 

Yttrande över remiss av Motion (2015:13) om ta fram strategi för 

hur förvaltningar och bolag kan flytta till ytterstaden 

AMN 2015-0168-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt yttrande över 

remissen. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen 

omedelbart. 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat motion (2015:13) om att ta fram en 

strategi för hur förvaltningar och bolag kan flytta till ytterstaden till 

arbetsmarknadsnämnden för yttrande. 

 

Motionären skriver att under föregående mandatperiod påbörjade 

den dåvarande alliansmajoriteten ett arbete med att flytta ut stadens 

förvaltningar från innerstaden till ytterstaden. Hittills har bland 

annat kulturförvaltningen, socialförvaltningen och 

äldreförvaltningen flyttat.   

 

Under våren har den nuvarande majoriteten valt att avbryta den 

planerade flytten av AB Stokab till Kista. Motionären uttrycker en 

farhåga att fler förvaltnings- och bolagsflyttar är i farozonen och 

föreslår därför att kommunfullmäktige beslutar: 

att kommunstyrelsen tillsammans med Stockholms Stadshus AB får 

i uppdrag att ta fram en strategi och en konkret tidplan för hur 

stadens förvaltningar och bolag kan genomföra flyttar från 

innerstaden till ytterstad. 

 

Ett av stadens inriktningsmål är en sammanhållen stad. 

Arbetsmarknadsförvaltningen är av uppfattningen att en viktig del i 

att uppnå målet är att öka antalet arbetsplatser i områden som idag 

har en låg arbetsplatskvot. Fler arbetsplatser i områden som idag har 

få bidrar till levande stadsdelar, förbättrar möjligheterna för det 

lokala näringslivet och samhällsservice. Staden är en stor 

arbetsgivare och har möjlighet att bidra till fler arbetsplatser i 

områden som idag har ett underskott. Att fler förvaltningars och 

bolags huvudkontor finns i stadens förorter ser 

arbetsmarknadsförvaltningen som positivt och bidrar till en 

sammanhållen stad.  

 

Arbetsmarknadsförvaltningen anser också att det är viktigt att 

stadens verksamheter finns i närheten av medborgarna. Till exempel 


